
شنبه 21 بهمن 1391 - 00:36

سفیر جمهوری اسلامی ایران در جمهوری آذربایجان : نسبت به صداقت مقامات آمریکائی
تردید داریم

متن مصاحبه محسن پاک آیین سفیر جمهوری اسلامی ایران در جمهوری آذربایجان با خبرگزاری لنت.آذ

/خبرگزاری آران
خبرگزاری آران/سرویس آذربایجان

آلن ایر نماینده وزارت خارجه آمریکا در امور ایران اخیرا اعلام کرده است که آمریکا همواره از مذاکرات مستقیم و مبتنی بر احترام متقابل با ایران استقبال کرده است. در عین حال، جو بایدن معاون

رییس جمهور امریکا نیز گفته است که آمریکا آماده مذاکرات مستقیم با ایران است. آیا پیشنهاد مذاکرات مستقیم برای رفع تنش موجود در رابطه با برنامه هسته ای ایران پیشنهاد خوبی نیست؟

در شرایطی که آمریکا رویکردی خصمانه در قبال ایران دارد، صحبت از گفت وگوهای مستقیم معنا ندارد. ما نسبت به صداقت مقامات آمریکائی تردید داریم و در شرایط بی اعتمادی نمی توان به آغاز

و نتیجه مذاکرات خوشبین بود.در مجموع فکر می کنم ایجاد اعتماد لازم نسبت به صداقت آمریکایی ها می تواند زمینه ساز انجام مذاکره باشد.

ایران بارها اعلام کرده که فعالیتهای هسته ای صلح آمیزی دارد. آیت الله خامنه ای نیز در مورد حرام بودن تولید و استفاده از سلاح هسته ای فتوا داده است. در اینصورت کشورهای غرب با چه

استناد مشخصی ظنین شده اند که ایران در پی دستیابی به سلاح هسته است؟ آیا ایران دلایل قابل قبولی برای اثبات اینکه در پی دستیابی به سلاح هسته ای هسته ای نیست، ارایه نمی کند؟ با

اینحال، باراک اوباما رییس جمهور آمریکا گفته است که جمهوری اسلامی ایران باید دلایل مشخص و قابل قبولی برای ثابت کردن اینکه در پی تولید سلاح هسته ای نیست، ارایه بکند. در مدارک ارایه

شده از سوی ایران مشخصا چه مواردی برای غرب قانع کننده نیست؟ اساس این ایرادات چیست؟

بارها اعلام کرده ایم که برنامه های هسته ای ایران با انگیزه های صلح طلبانه و برای دستیابی به توسعه اقتصادی دنبال می شود. آژانس بین المللی انرژی اتمی بیشترین و قوی ترین بازرسی های

تاریخ خود را انجام داده و بیش از 100 بازرسی اعلام نشده و بیش از 4 هزار بازرسی نفر روز در ایران انجام داده و دلایلی مبنی بر انحراف ایران موازین بین المللی پیدا نکرده است. برخی کشورها

تلاش دارند تا موضوع تحریمها را بزرگ نمایی کرده و به دروغ به موضوع انرژی هسته ای مرتبط کنند در حالیکه از ابتدای پیروزی انقلاب اسلامی که تحریمها شروع شد، موضوع انرژی هسته ای به

هیچ وجه وجود نداشت. در واقع مسئله تحریمها، با انگیزه های سیاسی دنبال می شود و از ابتدای پیروزی انقلاب اسلامی وجود داشته است. ما امروز یک قدرت هسته ای در مسیر صلح آمیز

هستیم، توانائی نظامی بسیار بالائی داریم، ماهواره به فضا فرستاده ایم، در عرصه پزشکی حرف اول را در منطقه می زنیم و از ارتقای علمی بی نظیری برخورداریم و همه این ها در دوره تحریم اتفاق

افتاده است. این تحریمها در واقع جنگ با یک ملت است اما به توفیق الهی، دشمنان در این جنگ هم مغلوب ملت ایران خواهند شد.

همواره در مورد محل برگزاری دیدار گروه ( 1+5) با ایران اختلاف نظر پیش آمده است. ولی صرف نظر از اینکه این گفتگوها کجا برگزار خواهد شد، طرفهای ثابتی پشت میز مذاکرات قرار دارند. تحت

این شرایط اختلاف نظر در مورد محل دیدارها چه علتی دارد؟ آیا موضوع گفتگوها بیشتر از محل آن اهمیت ندارد؟در صورت حل اختلافات ایران و آمریکا پشت میز مذاکرات، آیا مطرح شدن مساله از

سرگیری روابط دیپلماتیک بین دو کشور در سالجاری امکان پذیر است؟ بعنوان یک دیپلمات و سفیر، از سرگیری این مناسبات در اینده نزدیک را تا چه حد امکان پذیر می دانید؟ ایا دنیا در آینده

نزدیک شاهد گشایش سفارتهای آمریکا و ایران در پایتختهای این دو کشور خواهد شد؟

به قرار اطلاع دور جدید گفت وگوها را در هشت اسفند ماه سال جاری در قزاقستان برگزار می شود و ما امیدواریم کشورهای این گروه با توجه به واقعیت های موجود، حق ایران برای دارا بودن انرژی

هسته ای برای مصارف صلح آمیز را بپذیرند تا شاهد پیشرفت در مذاکرات باشیم.در این صورت می توان در آینده شاهد تحولات سازنده در روابط ایران و غرب باشیم.ما هرگز به دنبال سلاح هسته ای

نبوده و نیستیم و خواهان جهانی عاری از تسلیحات هسته ای هستیم.رهبر معظم ما حضرت آیت الله خامنه ای نیز در مورد حرام بودن تولید و استفاده از سلاح هسته ای فتوا داده اند و این فتوی

برای همه مسئولین و مردم ایران لازم الاجرا می باشد.

پایان پیام.
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